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Dr. Trippon Norbert

Tisztelt Képviselő-testület! Egy pályázat beadási határideje miatt volt arra szükség, hogy a mai napra

rendkívüli ülést hívjanak össze. Megköszöni a Képviselőknek, hogy ezt megértették és ilyen szép

számban eljöttek az ülésre. Megállapítja, hogy a képviselő-testületi ülés 16 fővel határozatképes. A

rendkívüli ülés Meghívójában egy napirendi javaslat van. Kérdés, észrevétel nem lévén szavazásra teszi

fel a napirend elfogadására vonatkozó határozati javaslatot.

Budapest — Főváros IV. kerület — Újpest Önkormányzata Képviselő-testületének
19/2025.(II.13.)határozata a napirend elfogadásáról

Nyílt ülés

1. Javaslat az , Országos Bringapark Program 2025" keretében támogatási kérelem benyújtására

Előterjesztő: Dr. Trippon Norbert polgármester

(16 igen, elfogadva)

1. Javaslat az , Országos Bringapark Program 2025"? keretében támogatási kérelem

benyújtására

Előterjesztő: Dr. Trippon Norbert polgármester
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Dr. Trippon Norbert

Ahogy azt jelezte, van egy pályázat, aminek a beadási határideje 2025. február 17-e, tehát a jövő hét

csütörtökre tervezett képviselő-testületi ülést már nem tudták volna vele megvárni, ezért hívták most

össze az ülést. Ez az , Országos Bringapark Program 2025" pályázata, amelynek keretében az Újpesti

Pályázati Projektmenedzsment Zrt, és a Polgármesteri Hivatal kollégáinak a bevonásával több

alternatívából tesznek javaslatot egy lehetséges pályázati projekt megvalósítására. Ez a pályázati projekt

egy pumptrack ügyességi úgynevezett pumpapálya, amelyet a Pozsonyi lakótelep szomszédságában a

Dugonics utca végéhez, a lakóházaktól viszonylag távol helyeznének el, tehát nem közvetlenül a

lakóházak mellé. Több alternatív helyszín is szóba jött és mindegyik helyszín mellett voltak érvek. Volt,

ahol fakivágással járt volna a projekt megvalósítása, ilyet nem szerettek volna, volt, ahol a jól bevált

járdát kellett volna áthelyezni, ez növelte volna a költségeket, illetve a komfortérzetét csökkentette volna

az ott élőknek, ezért közösen azt javasolták az előkészítő kollégákkal, hogy a mellékletben található

helyszínen valósuljon meg ez a pumpapálya. A pályázatot 2025. február 17-ig be tudják adni. A becsült

költség olvasható az anyagban. A maximálisan elnyerhető pályázati és támogatási összeg az 40.000.000

forint, ez magába foglalja a pumpapálya megvalósítását, előkészítését, a Dugonics utca, illetve a

lakótelep felől a sétányépítést, zöldfelület-fejlesztést, napelemes térvilágító lámpát, és jelen tudásuk

szerint nagy valószínűséggel sikerül a Dugonics utca felől húzni a vízvezetéket. Tehát egy ivóvíz vételi

pont kialakítását is meg tudják oldani, valamint utcabútorokat beleértve padokat és szemeteseket is

magába foglaló projekt lenne. Az idei évi költségvetés jelenlegi tervezetében, ami hamarosan Önök által

is ismert lesz, ezzel a pályázattal számoltak. Mindezek alapján bocsátaná vitára ezt az anyagot,

amennyiben kérdés, észrevétel van, arra is szívesen válaszol, ha tud. Megadja a szót Bauer Béla

képviselő úrnak.

Bauer Béla

Először is azt szeretné kiemelni, hogy örülnek annak, hogy a városvezetés keresi azokat a területeket,

amiket lehet fejleszteni, és keresi azokat a pályázatokat és forrásokat, amikkel bizonyos területeket lehet

fejleszteni. Itt most a konkrét fejlesztéssel kapcsolatosan az a kérdése, hogy miért pont a pumpapályára

esett a választás? Elhangzott, hogy volt több alternatíva, és azért is merül fel ez a kérdése, mert

Káposztásmegyeren már van egy ilyen hasonló pumpapálya, ami hosszú ideig zárva volt, talán még

most is zárva van. Mi indokolja még egy ilyen pumpapálya létrehozását Újpesten? Az látszik, hogy

mennyi lesz ennek a költsége, de összehasonlítás képpen, ha kapnának arról tájékoztatást, hogy például

a Főtér park játszótérrel összehasonlítva, ez most sok vagy kevés, vagy milyen nagyságrendű ez az

összeg, amit rá kívánnak szánni erre a pumpapályára?

Dr. Trippon Norbert

Megköszönöm a hozzászólást és megadja a szót Pajor Tibor képviselő úrnak.

Pajor Tibor

Tisztelt Képviselő-testület! Két kérdése lenne. Az egyikre már részben választ is kapott, hogy akkor azt

vehetik készpénznek, hogy ami a tervezett pálya északi részére eső facsoport megmaradt, tehát nem

fognak kivágni fákat? A másik, hogy alapvetően ezt jó ötletnek tartja, az a kérdés, hogy tudják majd

este biztosítani az ottlakóknak a nyugalmát? Nem tudja, milyen nyitvatartási időt terveznek. Azt

gondolja, nem lenne praktikus, ha mondjuk, este 10 órakor ott még bicikliznének.

Dr. Trippon Norbert

Megköszönöm a hozzászólást és megadja a szót Bartók Béla frakcióvezető úrnak.

Bartók Béla

Tisztelt Polgármester Úr! Tisztelt Képviselő-testület! Kicsit messzebbről indítana. Nyilván a rendkívüli

helyzetekre találták ki a rendkívüli ülést, és ez egy olyan rendkívüli pillanat volt, egy rendkívüli

lehetőség, ami miatt rendkívüli ülést kellett összehívni. Az előterjesztésben azonban egy nagy hiba

szerepel. Azt írták, hogy 2025. évben hirdették meg az Országos Bringapark Programot. Ezt a pályázatot

2024. november 15-én írták ki, közel 3 hónappal ezelőtt. Azt gondolja, lehetett volna módot és alkalmat

találni, hogy ezt az előterjesztést jobban és körültekintőbben körüljárhassák. Ebből a kétoldalas
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előterjesztésből és a vázlatrajzból, amit megkaptak, ami 3 hónap alatt elkészült, fölmerül az a kérdés,

hogy vajon szüksége van-e Újpest lakosságának még egy pumpaparkra és hogy ezen a helyszínen kell-
e ezt felépíteni és kell-e mondjuk 50.000.000 forint közösségi adófizetői forrást erre fordítani? Jelen

pillanatban ez az előterjesztés ezekre a kérdésekre nem igazán ad választ. Az lenne a kérdése, hogy volt-

e ebben bármilyen társadalmi vagy szakmai egyeztetés a lakossággal, az ott élőkkel, a bringás

szervezetekkel, azokkal, akik üzemeltetnek már ilyet? Az Önkormányzat keretein belül azt hiszi, a

Városgondnokság üzemelteti a másik bringaparkot. Túlterheltsége van, vagy nem bírja ezt a terhelést,

és kell még egyet építeni? Nehogy az legyen a sugallata ennek a döntésnek, hogy az Önkormányzat

akkor épít valamit és olyan módon, amikor éppen valamilyen pályázatot kiírnak. Jó lenne ezt fordítva

csinálni, tehát abban gondolkodni, hogy mi az, amire szüksége van az itt élőknek és utána ahhoz

megkeresni a megfelelő forrásokat. Lehet ingyen, saját forrás, vagy pályázati forrás. A helyszínnel

abszolút nincs kibékülve, tehát egy olyan bringafejlesztést megvalósítani, ahová nem vezet bringaút, az

eléggé ironikusnak hangzik az olvasatában. A Pozsonyi lakótelep korösszetételét ismerve szintén nem

gondolta volna automatikusan, hogy erre a helyszínre esne bárkinek a választása. Többször elhangzott

itt a testületi ülésen akár a piac bejárata elé tervezett WC kapcsán, akár az elhíresült részben járdán futó

futókör kapcsán, hogy komoly szakmai egyeztetések zajlottak. Kíváncsi lenne név szerint, hogy ki volt

az a szakember, aki azt mondta, hogy ezt a pályát, ha és amennyiben úgy gondolják, hogy Újpest

lakosságának szüksége van egy újabb ilyen pályára, aki azt gondolta, hogy ez lesz a legjobb helyszín és

nem talált erre ennél megfelelőbbet.

Dr. Trippon Norbert

Megköszönöm a hozzászólást és megadja a szót Kató Balázs frakcióvezető úrnak.

Dr. Kató Balázs

Csatlakozva frakcióvezető társa által elmondottakhoz, ha itt fölvázolnak egy idővonalat, tehát 2024.

november 15-e óta eltelt 3 hónap, az utolsó pillanatban vagyunk. Zárójelbe jegyzi meg, sokak által

ismert, Mogyoród Önkormányzata már december 15-én elfogadta a pályázaton való indulását, kellő

időben észbe kaptak. 2024. november 15-ke óta volt 3 Városfejlesztési Bizottsági ülés, bármelyiken

tudtak volna tárgyalni róla, akárcsak elvi jelleggel, hogy hova képzelnék el ezt a pályát, mert ebből az

előterjesztésből az nem derül ki, hogy ott miért jó, milyen negatív és milyen pozitív momentumok

vannak, amiért oda érdemes ezt elhelyezni. Szó volt arról, hogy nem vezet oda kerékpárút. Jelen

pillanatban a pálya helyén gépjárművek parkolnak, döntően szabálytalanul, tehát ez nyilván helytelen,

de ha őket onnan elzavarják, vagy kitelepítik, az nem oldja meg a parkolási gondot a környéken, hanem

tovább fogja súlyosbítani. Tehát erre is kéne egy javaslat, hogy a helyi parkolási probléma, ami most

ezáltal szűkülni fog, hogyan lesz megoldva. Ha megnézika területet, ez egy rézsű városszéli terület, ott

a gyerek véletlenül eltéveszti az irányt, lemegy a rézsűn, ki fog szaladni a Pozsonyi utcából a kocsik elé.

Erre is kéne egy megoldás, biztos van erre műszaki megoldás, de ez nem derül ki az előterjesztésből.

Azt gondolja, ez nincs kellően előkészítve úgy, hogy volt 3 hónap. Esetleg az történt, hogy , február

elején a medve fölébredt és fölhorkantott, hogy most pályázzunk egyet és akkor valaki csinált valamit".

Nem tudja elképzelni, hogy így történt. Azt gondolja, itt volt valamilyen munka a 3 hónapban, csak nem

kellő mélységgel és legalábbis a bizottsági tájékoztatást elhagyva készült a munka, mert egyébként

lehettek volna más javaslatok is. Nyilván most időben nem alkalmas kidolgozni, de adott esetben a

pályát el lehetett volna elhelyezni a Városkapu parkban vagy a Semsey parkban. Lehet, hogy jobb helyen

lenne, lehet, hogy könnyebb megközelíthetősége lenne, lehet, hogy nagyobb lakossági rétegeket érne el.

Ezek most csak ötletek, nekik egy estéjük volt erre átgondolni, Önöknek meg 3 hónapja. Azt gondolja,

ez az anyag nincs kellően alátámasztva információkkal, az anyagból nem derül ki, hogy történt-e ott

hatásvizsgálat, milyen hatása lesz a környező lakókra, a gépjárműforgalomra, stb. Ha történt ilyen, akkor

az a kérdés, hogy miért nincs leírva, ha nem történt ilyen, akkor miért nem történt? Az, hogy Ujpest

fejlődjön, az minden képviselő által támogatott cél, tehát az ellen nem lehet semmit mondani, csak azt

gondolja, hogy ennél részletesebben kidolgozott anyagok kellenek. Álláspontja szerint ez az anyag nem

alkalmas döntéshozatalra, erre nem tud gombot nyomni,

Dr. Trippon Norbert

Megköszöni az észrevételeket, adott esetben a kritikákat is és egy-két észrevételt mondana. Konzultáltak

a kollégákkal arról, hogy hová javasolják ezt a kerékpáros ügyességi pályát létrehozni. Úgy tűnik,
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minden évben van pályázat, és a tavalyi évben, vagy az ezt megelőző projekt keretében futókörre , nyertek

pályázatot. A városnak jelenleg a legjelentősebb ilyen úgynevezett pumptrack pályája Észak-Újpesten

található, a Szilas családi parkban - amelyet jó okkal zárt le az Újpesti Városgondnokság Kft -, és ahogy

majd a költségvetésben látni fogják, fenntartási kötelezettség mellett - hiszen az egy pályázati projekt
keretében valósult meg -, ki kell váltani az ott lévő elemeket hasonló épített pumptrack elemekre. Egy

másik alkalommal beszélnek majd arról, hogy mi lehet az oka annak, hogy azok az eszközök már nem

használhatóak. A mai napra igazából az tartozik, hogy az egy észak-újpesti létesítmény, és úgy

gondolták, hogy Dél-Újpesten is jó lenne egy ilyen létesítmény. Azt is gondolták, hogy a Pozsonyi

lakótelep egy viszonylag nagy városrész, vagy lakótelepi egység Újpesten és fontosnak tartják a

fejlesztését. Jelenleg van ott pingpongasztal, az Önök idején kezdődött, a jelenlegi városvezetés idejében

fejeződött be például egy kosárpálya megépítése. Van játszótér, van kutyafuttató és úgy gondolták, egy

lakótelepi környezetben egy fiatalokat célzó biciklis ügyességi pálya igazából a lakótelep

funkcionalitását és a presztízsét is mindenképpen javítja, és egy plusz lehetőséget nyújt a környéken

élők számára, ami a legkisebb felbolydulással jár olyan értelemben, hogy nem kell főcsapásirányú

járdákat áthelyezni, nem kell fákat kivágni. Tehát szeretné jelezni, hogy fakivágásra a jelenlegi tudásuk

szerint nem lesz szükség ennél a projektnél, és attól sem kell félni, hogy bárki legurul az útra, tehát

nyilvánvaló, hogy itt megfelelő műszaki megoldások lesznek majd kialakítva. Olyan helyet találtak, ami

nem parkoló területén, még csak nem is illegális parkoló területén fekszik. Ez egy olyan terület, ahol

jelenleg nem állnak autók, ebből következik, hogy parkolással összefüggésben semmiképpen nem

hozható. Ami a becsült költséget illeti, ez lényegesen kisebb projekt, mint a Főtér játszótér, tekintettel

arra a körülményre, hogy például egy nagyméretű játszótérprojektnél, a jó minőségű játszótéri elemek

nagyon nagy költséghordozók. Itt alapvetően egy épített pályáról beszélnek, aszfaltcsíkkal a tetején,

tehát lényegesen kisebb. Abban reménykedik és a kollégákkal is erről beszélgettek, hogy a pályázati

anyagban szereplő szám az inkább több, mint kevesebb. Ha a Képviselő-testület elfogadja ezt a

javaslatot, utána a tervező készít egy kiviteli tervet, ami már részletesen mindent magába foglal. Abban

bíznak, hogy olcsóbban meg tudják valósítani. De arra törekednek, hogy a legmagasabb támogatási

intenzitású projekt elemet válasszák a rendelkezésre álló szortimentből, ez pedig ez a pumptrack pálya.

Azért is gondoltak arra, mert vizsgálták annak a lehetőségét, hogy Újpest déli részén, ahol jelenleg a

Semsey futópálya van, legutóbb a Szilas futókört építették meg, lakótelepi környezetben hogyan

tudnának egy komolyabb rekortán futópályát létrehozni. Erre is lehetett volna pályázni, azonban arra

jutottak, hogy a különféle beavatkozások, járdaátmetszések, kiváltások, stb. miatt, olyan horrorisztikus

költségek jöttek ki, ami miatt azt gondoltuk, hogy az már ár-érték arányban nem biztos, hogy hozza

ebben az évben azt a társadalmi hasznosságot, amit kellene, ugyanakkor perspektivikusan azok is

megfontolandó projektek. Egy másik körülmény, ami miatt ezt választották, hogy bár nagyon

népszerűek és a Szilas parkban lehet is látni ezt a rollerpályát, ott messze van a lakóteleptől és a

lakóövezettől. Ez az egy zajos műfaj, aki a közvetlen közelébe van, ott egy folyamatos dobogó hangot

hall. A pumptrack pálya, mivel egy homogén, épített, tulajdonképpen töltés tetején futó aszfaltcsík,

ebből következik, hogy semmilyen olyan dobogó hanghatást nem vált ki, ami zavaró tényező lehet. A

tervező kollégák arra is ügyeltek, hogy ettől függetlenül is a lakótelepi épületektől a lehető legnagyobb

távolságra legyenek.

Van még egy fontos körülmény, nyilván biztosítják itt a sétányt is, de a Fővárosban, ha megvalósulna a

Pozsonyi út, István út felújítása, amiért nagyon-nagyon szorítanak, bicikli sávot is terveztek, ami

elméleti síkon összeköttetésbe kerül ezzel a területtel, Tehát, a biciklis elérése perspektivikusan sokkal

jobb, mint bármely más szóba jöhető Dél-újpesti területi egységnek.

Valószínűleg lesznek még ilyen pályázatok, nyilván pályázni is fognak, ha az jó pályázat. Sajnos kevés

pályázat van ma Magyarországon, nagyon kevés az európai uniós pályázat, ráadásul jól ismert okok

miatt, de amikor ilyen lehetőség van, akkor lépnek egyet előre, és azt megvalósítják. Ugy gondolja,

ebből baj nem lesz, ez egy jól használható és a Pozsonyi lakótelep funkcionalitását, a környezetét is

javító, felértékelő projekt lehet.

Ezért kéri a megértésüket és a támogatásukat. Ha a Képviselő-testület támogatja, elkészülnek a konkrét

kiviteli tervek, konkrét költségbecsléssel, és ha ezzel a feltétellel, ha nyernek a pályázaton, akkor

nyilvánvalóan egy beszerzési eljárásban lehet ezt beszereztetni, megvalósíttatni, és nagyon reméli, hogy

ennél olcsóbban. Ha egyéb kérdés, észrevétel nincsen, akkor fönntartja az alapjavaslatát, ennek ellenére

minden észrevételt megköszön és szavazásra teszi fel a határozati javaslatot.



Budapest — Főváros — IV. — kerület — Újpest — Önkormányzata — Képviselő-testületének
20/2025.(II.13.)határozata az , Országos Bringapark Program 2025? keretében támogatási

kérelem benyújtásáról

Budapest Főváros IV. kerület Újpest Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, hogy
a) a Miniszterelnökség aktív Magyarországért felelős államtitkára által a Magyar Kerékpáros

Turisztikai Szövetség bevonásával meghirdetett , Országos Bringapark Program 20257 (a

továbbiakban: Program) keretében , Pozsonyi Bringapálya" elnevezésű támogatási kérelmet nyújt be

a Budapest IV. kerület 72331/23 hrsz-ú ingatlanon megvalósítandó ún. kerékpáros pumpapálya

megépítéséhez (a továbbiakban: Pálya);

b) kötelezettséget vállal — nyertes pályázat esetén — a Pálya megvalósítására és fenntartására, a pályázat
pénzügyi és szakmai beszámolójának elfogadásától számított legalább 5 éves időszakban (a

továbbiakban: fenntartási időszak) a Pálya fenntartására, továbbá a fenntartási időszak alatt a

Program keretében a rendezvények megszervezésére;

c) a Program sikeres megvalósítása érdekében Budapest Főváros IV. kerület Újpest Önkormányzata

2025. évi költségvetésébe mindösszesen 90.000.000,- Ft keretösszeget beépít, azzal, hogy a Program

által biztosított támogatási összegen felüli önerőt saját forrásból biztosítja legfeljebb bruttó

50.000.000,-Ft erejéig;

d) a pályázati anyag összeállításával, a pályázat benyújtásával, valamint nyertes pályázat esetén a

projektmenedzsment feladatok teljeskörű ellátásával az UPP Újpesti Pályázati Projektmenedzsment
Zártkörűen Működő Részvénytársaságot (székhely: 1042 Budapest, Szent István tér 7/b.,) bízza meg;

e) felhatalmazza a polgármestert kötelezettségvállaló nyilatkozat, a fedezetigazolás, valamint nyertes

pályázat esetén a Támogatási Szerződés aláírására.

Felelős: — Polgármester

Határidő:

a) pont vonatkozásában: 2025. február 17.

b) pont vonatkozásában: azonnal

c) pont vonatkozásában: 2025. március 1.

d) pont vonatkozásában: azonnal

e) pont vonatkozásában: 2025. augusztus 29.

(12 igen, 2 tartózkodás, 2 fő nem szavazott, elfogadva)

Dr. Trippon Norbert

A jövő heti ütemtervet előzetesen elmondaná. Korábban már említette, hogy terveik szerint csütörtökön

délután 1500 órakor ülésezne a Képviselő-testület, pénteken mennek ki az anyagok,

többek között a költségvetés is. Úgy tervezik, hogy szerdán, tehát egy nappal a képviselő-testületi ülés

előtt 16,00 órától Pénzügyi és Költségvetési Bizottság, utána pedig összevont bizottsági ülés lesz.

Tudomása szerint hétfőn Népjóléti és Lakásügyi Bizottság és amennyiben igény merül föl, akkor egyéb

bizottság is ülésezhet. Gazdasági és Tulajdonosi Bizottsági ülés is lesz még szerdán az összevont

bizottsági ülés után. Megköszöni a Képviselőknek, hogy eljöttek és mindenkinek további szép napot

kíván. Az ülést 17:30 órakor bezárja.

K.m.f.


